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[00:00:14:10 - 00:00:25:03] 
Ulf: Välkommen till Inblick Östhammar och jag som säger det heter Ulf Andersson och 
arbetar alltså i Östhammars kommun. Som vanligt har jag med mig Elin.  
 
 
[00:00:26:00 - 00:00:27:22] 
Elin: Elin Damm, näringslivschef i Östhammars kommun.  
 
 
[00:00:28:00 - 00:00:33:04] 
Ulf: Just det, vi har en gäst idag som heter Niklas Bergström. Du ska alldeles strax få 
presentera dig.  
 
 
[00:00:35:08 - 00:01:06:04] 
Ulf: Och vi kommer att prata om besöksnäring. Vi kommer prata specifikt om Öregrund. 
Men innan vi sätter igång ska jag säga det också att. Har du frågor och funderingar kring den 
här podcasten, men kanske framför allt kring våra podcasts så är du välkommen att ställa 
dem. Och vi har en homepage, en hemsida som heter VW Ost Hammar SP Podcast och där 
finns det ett formulär där du kan skriva ditt hjärtas mening.  
 
 
[00:01:06:15 - 00:01:12:07] 
Elin: Eller om man har något ämne som man skulle vilja veta mer om och vad kommunen 
gör kring så.  
 
 
[00:01:12:14 - 00:01:16:23] 
Ulf: Och vi vill ju bli Vissa samhällsfrågor i podcasts eller.  
 
 
[00:01:17:05 - 00:01:20:00] 
Elin: Samhällsfrågor och näringslivsfrågor är fokus här.  
 
 
[00:01:22:07 - 00:01:38:22] 
Ulf: Vi sänder en gång i veckan och de här produceras vid lite olika tidpunkter, men de 
skickas alltid ut i etern kl. 16:00 på tisdagen. Så tisdagar kan man hålla utkik efter det då. Så 
då sätter vi väl igång med dagens sändning.  
 
 
[00:01:39:11 - 00:01:40:12] 
Elin: Välkommen Niklas!  
 



 
[00:01:40:24 - 00:01:41:12] 
Nicklas Bergström: Tackar!  
 
 
[00:01:43:03 - 00:01:44:13] 
Elin: Ja, vem är du?  
 
 
[00:01:45:17 - 00:01:53:21] 
Nicklas Bergström: Jag heter Niklas Bergström och bor i Öregrund. Där är jag väl lite av en 
mångsysslare. Jag är företagare inom besöksnäringen  
 
 
[00:01:56:10 - 00:02:07:12] 
Nicklas Bergström: tillsammans med min fru. Vi driver hotell, vandrarhem, 
konferensanläggning, ett galleri, en butik och vattensport uthyrning. Ganska besöksnäring 
inriktat får man säga.  
 
 
[00:02:07:19 - 00:02:09:07] 
Ulf: Brett får man också säga.  
 
 
[00:02:11:05 - 00:02:21:01] 
Nicklas Bergström: Annars så är jag också kommunpolitiker. Just det i kommunen och 
också frivillig sjöräddare. Så det är väl det som tar timmarna på dygnet.  
 
 
[00:02:21:11 - 00:02:26:06] 
Elin: Dina hjärtefrågor i politiken är kultur och fritid frågor, så det ligger också i linje med 
det här, eller hur? Absolut.  
 
 
[00:02:26:11 - 00:02:31:01] 
Nicklas Bergström: Jag är ordförande i kultur och fritidsnämnden. Sitter även med i barn 
och utbildningsnämnden.  
 
 
[00:02:31:11 - 00:02:31:24] 
Elin: Just det.  
 
 
[00:02:32:06 - 00:02:35:06] 
Ulf: Och du har aktivt flyttat till Öregrund eller är du Öregrund?  
 
 
[00:02:36:07 - 00:02:57:04] 
Nicklas Bergström: Jag flyttade dit jag och min fru för några år sedan. Har anknytning till 
Öregrund genom min fru som vars familj och släkt har haft fritidshus på Gräsö sedan 40 talet. 
Så de senaste 30 åren, ungefär så länge jag och min fru varit tillsammans, så har jag spenderat 



mycket tid på Gräsö och I och i Öregrund.  
 
 
[00:02:58:20 - 00:03:05:22] 
Ulf: Okej, då har du ett stort hjärta till Öregrund och du vet mycket om både näringslivet och 
besöksnäringen i Öregrund.  
 
 
[00:03:06:15 - 00:03:12:09] 
Elin: Du har också varit ordförande i företagarföreningen, ska vi också säga så? Du har ju ett 
stort kontaktnät.  
 
 
[00:03:13:02 - 00:03:35:01] 
Nicklas Bergström: Jo, så är det. Jobbar man i en liten ort måste man hjälpas åt att hålla ihop 
så att vi. Jag och Jennifer Grahn startade den här nya företagarföreningen, kanske främst för 
företag inom besöksnäring och service näringen. Men det har breddats nu till att bli en 
fullfjädrad företagarförening så vi kan hjälpas åt och samverka. Och ja.  
 
 
[00:03:35:19 - 00:03:39:00] 
Elin: Och hjälpa oss att vara bättre kommun också. Får man lov att säga.  
 
 
[00:03:39:06 - 00:03:45:19] 
Nicklas Bergström: Ja, men kommunikationen blir lättare också att det finns en part att 
diskutera med åt båda hållen. Det har fungerat väldigt väl.  
 
 
[00:03:46:19 - 00:03:57:21] 
Ulf: Om vi tittar lite nu har det blivit lite varmare ute. Det har känts som att det har varit 
sommar de senaste dagarna här. Hur ser sommaren i Öregrund ut den kommande sommaren?  
 
 
[00:03:58:17 - 00:04:55:18] 
Nicklas Bergström: Det tror jag. Förhoppningsvis blir allt helt fantastiskt underbar. Förra 
året var det inte så jättevarmt och så under semester säsongen i alla fall. Det kommer en tidig 
boost. Nu har vi fått en i år med såklart, men ännu tidigare. Det är mycket som händer redan 
nu. I hamnområdet har vi tio restauranger som har öppnat så det öppnats lite tidigare än vad 
vissa hade tänkt. Man ser att det finns bra underlag både från fritidsboende på helgerna 
framför allt, men även lokalbefolkningen och. Och det är fortfarande lugnt får man säga. Men 
man känner att det har växlat så årstiderna eller säsongerna blir väldigt tydliga när man bor 
där. Det är väldigt lugnt under vintern. Våren tog typ två dagar i år, men man känner att det 
blir puls och energi och det blir lite glädje och hoppfullhet.  
 
 
[00:04:56:03 - 00:05:04:07] 
Ulf: Finns det några särskilda nyheter den kommande säsongen eller någonting särskilt som 
du skulle vilja pusha för utan att utelämna allting annat?  
 
 
[00:05:05:12 - 00:05:34:09] 



Nicklas Bergström: Ja, det är ju. Det är en del nya krogar, restauranger eller kanske gamla 
sådana, men i ny regi med en annan twist och breddar. Ja. Matutbudet blir lite bredare och lite 
mer annorlunda, vilket det tycker vi är jättehärligt, Särskilt vi som bor där och äter ute året 
om då och då. Sen har vi också en jättefin lekplats som snart kommer invigas vid 
klockstapeln som är kanon för  
 
 
[00:05:36:11 - 00:05:40:24] 
Nicklas Bergström: barn. Framför allt hela familjer som är väldigt fin kan bli en 
samlingsplats.  
 
 
[00:05:42:02 - 00:05:45:01] 
Nicklas Bergström: Man ser redan att det är väldigt mycket barnfamiljer där och även  
 
 
[00:05:47:04 - 00:05:53:18] 
Nicklas Bergström: det är bra använt. Men det är väl. Det är de nyheterna som jag kan 
komma på på rak arm.  
 
 
[00:05:55:19 - 00:06:04:16] 
Elin: En lite svårare fråga. Förra sommaren så var det lite olika bild om hur det är och borde 
vara i Öregrund. Det fanns en viss delad bild av hur det  
 
 
[00:06:06:03 - 00:06:14:24] 
Elin: hur man önskade läget var. Hur ser du på det? Både i din roll som politiker och som 
företagare och boende.  
 
 
[00:06:16:01 - 00:07:26:10] 
Nicklas Bergström: Ja, det är väl lite olika infallsvinklar och jag kan ju säga att det fick en 
orättvis bild i media förra året. Det var några få som som hade mycket att skriva på 
insändarsidor och annat. Jag känner inte att det finns en väldigt bred förankring hos de 
boende i de åsikterna. Men det är klart att de har absolut en poäng. Men folk är ute i 
Öregrund av olika anledningar. Vi har ändå en. Kolla den, den Besöksnäringens 
besöksnäring. Aktörerna som finns är helt beroende av att det kommer människor dit och 
handlar och äter och sånt, och särskilt butikerna för att de ska kunna hålla öppet året om. Det 
bygger på att vi har en stark inkomst under sommarmånaderna framför allt. Sen var det att det 
var lite höga volymer skulle jag säga förra året. Men jag tror att nu framledes så kommer det 
att bli mycket enklare för kronan att hålla de nivåer som som gäller i och med att det kommit 
fram lite tydligare riktlinjer nu.  
 
 
[00:07:26:23 - 00:07:28:11] 
Ulf: Du menade ljudvolym, ljudvolym.  
 
 
[00:07:29:20 - 00:07:30:11] 
Nicklas Bergström: Inte människor.  
 



 
[00:07:30:14 - 00:07:30:20] 
Speaker S4: Nej.  
 
 
[00:07:32:03 - 00:07:52:19] 
Nicklas Bergström: Nej. Men det tror jag kommer att bli bra. Jag vet att det kommer att bli 
mycket musikunderhållning ändå, både på Café Wilma med lite jazz och blues kvällar. Det 
kommer finnas ett brett utbud, en musikquiz och lite trubadurer på krogarna. Vårt vecka med 
sin artister och.  
 
 
[00:07:54:17 - 00:07:58:05] 
Nicklas Bergström: Ett brett kulturutbud generellt. Men om man ska prata lite mer om det 
här med  
 
 
[00:08:00:07 - 00:08:42:05] 
Nicklas Bergström: hur det upplevdes förra sommaren så är det en annan stor skillnad. Det 
blev rapportering av mycket ungdoms fylla och sånt. Det var lite stökigare får man säga på de 
här högtiderna där det är mycket ungdomar i Öregrund. Främst på grund av det sämre vädret 
för de brukar vara mycket mer utspridda på klipporna. Det var alla koncentrerade ner till ett 
litet område och då blir det stökigare. Det upplevs som mycket värre. Samtidigt så är det bra 
också att de är lite på ett ställe och inte springer på klipporna och eventuellt kanske skräpar 
ner det. Det finns ju för och nackdelar med det mesta.  
 
 
[00:08:44:17 - 00:08:51:09] 
Nicklas Bergström: Men jag tycker att det var en orättvis bild som lades upp och det fanns 
kanske inte så mycket möjligheter att försvara den.  
 
 
[00:08:52:22 - 00:08:55:08] 
Ulf: Om vi istället blickar framåt och tänker  
 
 
[00:08:57:00 - 00:09:16:00] 
Ulf: Öregrund om något eller några år och kanske ännu längre bort. Vad? Vad tänker du att 
de som bor i Öregrund och de som driver verksamhet i Öregrund vill med varumärket 
Öregrund? Vad? Vad finns det för tankar? Visionära tankar där?  
 
 
[00:09:16:02 - 00:09:16:18] 
Speaker S4: Ja, ja.  
 
 
[00:09:18:03 - 00:09:41:23] 
Nicklas Bergström: Ja får se. Många som kommer till Öregrund, de kommer dit för att det 
ligger vid havet. Vi får många turister och gäster från andra städer, städer och länder som helt 
enkelt befinner sig i Stockholm Uppsala trakten. Och sen tittar de på kartan, drar en rak linje 
ut till till vattnet och då hamnar de här. Så jag tror att.  
 



 
[00:09:43:08 - 00:09:45:00] 
Nicklas Bergström: Ja, vi kommer att få.  
 
 
[00:09:48:05 - 00:11:04:15] 
Nicklas Bergström: Bra med besökare. Jag tror att det är viktigt för dem att det finns 
någonting för alla och aktivitets utbud och så är ganska begränsat som det ser ut idag. Så det 
är någonting man hoppas på mer. Finns önskan och tankar kring ett litet spa eller i alla fall 
möjligheter till vinterbad och en bastu och så där så att man lätt kan kan hoppa i inte bara mitt 
på sommaren men sen också tror jag att den är för lite. Öregrund för oexploaterad som fiske, 
destination, sportfiske, destination. För det finns om det sätts ut mycket havsöring och annat 
så det är bra fiske där så att kunna jobba mer på de vattenaktiviteter eller det som har med 
havet att göra. Men även tror jag att också öka tillgängligheten till att komma ut på havet för 
där har vi jättemycket, både gäster på hotellet och andra på stan som undrar Kan man hyra båt 
charter turer? Det finns ju ingenting idag. Men att kunna öka tillgängligheten till skärgården 
och till öarna runt omkring utanför gräset är. Det hade varit oerhört både tacksamt och kanske 
möjligheter att till de verksamheter ute både på Gräsö och på de andra öarna.  
 
 
[00:11:04:16 - 00:11:08:05] 
Ulf: En båt linjer skulle vara en. En våt dröm eller.  
 
 
[00:11:08:23 - 00:11:31:23] 
Nicklas Bergström: Kanske bara små, små båtar som går mellan öarna. Man kan ju tänka sig 
större färjetrafik också som går längs hela östkusten för att få hit en ny kategori besökare. 
Men jobba på det vi har och vi har fantastisk natur. Vi har underbara kulturmiljöer med 
välbevarade. Det är en väldigt gammal stad, det finns mycket kvar, mycket historia  
 
 
[00:11:34:02 - 00:11:42:15] 
Nicklas Bergström: och såklart ett nöjesliv också. För det är som det ser ut idag i Öregrund 
mycket en sommarstad och då finns det ju vissa saker man behöver  
 
 
[00:11:44:01 - 00:11:46:05] 
Nicklas Bergström: kunna erbjuda och det tycker jag att vi gör redan.  
 
 
[00:11:46:05 - 00:12:00:15] 
Ulf: Men en plats för alla sa det och det blir väl lite det. Du målar väldigt brett här och det är 
väl kanske det som är visionen, att det ska vara en plats både för unga och för medelålders 
och för de som är äldre.  
 
 
[00:12:01:11 - 00:12:25:05] 
Nicklas Bergström: Ja, och de unga och barnen är ju att det finns ju också. Det finns ändå 
någonting för alla idag. Är du intresserad av kultur? Och det finns både guidade turer på 
sommaren, ofta det finns en mässings skylt promenaden man kan ta där. Hembygdsgården 



har gjort fina skyltar och man kan gå runt och guida sig själv.  
 
 
[00:12:25:15 - 00:12:28:24] 
Elin: Se lite av vad som husen används till och vad de.  
 
 
[00:12:31:02 - 00:12:49:09] 
Nicklas Bergström: Kan och vill man ut i naturen så finns det ju. Det finns parken som är 
helt fantastisk, både med sina badplatser och klippbad och vandringsleder och grillplatser. 
Men annars är man vill man ut och motionera och springa. Det finns jättefina spår. 
Elljusspåret Vi har olika stigar längs med  
 
 
[00:12:51:15 - 00:13:18:07] 
Nicklas Bergström: ut i bukten och sen in i viken mot Kalmar. Det finns otroligt många fina 
pärlor eller om man bara tar båten eller färjan över till Gräsö så är Gräsö gård där bara på 
gångavstånd. Naturstigar och café och lite sånt. Oerhört populär så att det finns. Det finns lite 
för alla. Nu med det senaste tillskottet också med den här  
 
 
[00:13:20:04 - 00:13:28:14] 
Nicklas Bergström: musikfestivalen. Det är mer fokus på klassisk musik. Det har också en 
helt annan publik, så vi hoppas att det ska  
 
 
[00:13:30:03 - 00:13:32:15] 
Nicklas Bergström: det ska vara. Det ska vara brett och djupt.  
 
 
[00:13:33:08 - 00:13:33:16] 
Speaker S4: Bra.  
 
 
[00:13:34:10 - 00:13:35:14] 
Elin: Vad ska du själv göra i sommar?  
 
 
[00:13:36:15 - 00:13:39:07] 
Nicklas Bergström: Ja, men som företagare inom besöksnäringen.  
 
 
[00:13:39:07 - 00:13:39:14] 
Speaker S4: Så.  
 
 
[00:13:40:00 - 00:13:48:20] 
Nicklas Bergström: Som det är nu. Nu börjar julen höll jag på att säga det. Det kommer att 
vara jättemycket att göra. Vi hoppas på fint väder och bra tillströmning.  
 
 
[00:13:49:01 - 00:13:50:03] 



Elin: Hur ser det ut med bokningar?  
 
 
[00:13:50:15 - 00:13:56:01] 
Nicklas Bergström: Det ser ser inte fullt så bra ut som förra året. Man hade ju hoppats på en 
mer  
 
 
[00:13:58:01 - 00:14:08:09] 
Nicklas Bergström: positiv bieffekt, dvs att flera hade upptäckt värdet av att mästra och att 
man faktiskt inte måste åka så långt för att. Ha det ganska skönt. Men vi ser att  
 
 
[00:14:10:04 - 00:14:41:02] 
Nicklas Bergström: det är mycket som som konkurrerar förstås. Som om pengarna. Det är 
många som åker utomlands kanske väljer att åka ut på en liten utlandsresa istället. Men det är 
såklart ekonomin i stort. Det är ju. Det är ju så att man har inte samma köpkraft och då. Så 
det är så det gäller att vara uthållighet och det gäller att samarbeta med de andra företagarna. 
Hur vi kan stärka varandra och komma ut starka på andra sidan av det här. Men annars är 
mina. Förutom att jobba, jobba, jobba så är det väl  
 
 
[00:14:43:05 - 00:15:12:04] 
Nicklas Bergström: den mest populära kvällsunderhållning i Öregrund. Något som jag också 
gillar väldigt mycket, det är att gå ut på klipporna i solnedgången, ta med lite picknick, titta 
på solen som går ner i havet är fantastiska solnedgångar som det bjuds på här ute och det. Ja, 
man kan ju. Det är en billig aktivitet beroende på vad man tar med och äta, men det är det. En 
annan bucketlist grej jag har är att  
 
 
[00:15:14:07 - 00:15:16:11] 
Nicklas Bergström: hyra en sup åka ut på  
 
 
[00:15:18:01 - 00:15:37:12] 
Nicklas Bergström: just på kvällen när det är helt stilla. Det är magiskt att bara paddla runt i 
tystnaden liksom. Kanske rakt ut i solnedgången och kanske ta med sig en liten fika och ta en 
picknick. Så det är väl det. Eller bara gå ut. Umgås såklart socialt, ta en bit mat och lyssna på 
lite musik.  
 
 
[00:15:37:19 - 00:15:38:15] 
Elin: Hänga lite på stan.  
 
 
[00:15:38:16 - 00:15:41:09] 
Nicklas Bergström: Hänga lite på stan. Men det är ju det nu man får göra det.  
 
 
[00:15:43:11 - 00:15:45:13] 
Elin: Hoppas att det blir en fantastisk sommar i Öregrund.  
 



 
[00:15:45:24 - 00:15:47:10] 
Ulf: Kan vi inte enas om att det blir det?  
 
 
[00:15:47:16 - 00:15:48:13] 
Nicklas Bergström: Det slår vi fast.  
 
 
[00:15:49:04 - 00:15:50:03] 
Speaker S4: Då har vi bestämt det.  
 
 
[00:15:50:08 - 00:15:57:00] 
Elin: Det är ett kommunalt beslut. Men då tackar vi dig så jättemycket Nicklas, för att du 
ville komma hit och berätta och dela med dig. Ja, verkligen.  
 
 
[00:15:57:00 - 00:15:57:18] 
Ulf: Tack Niclas!  
 
 
[00:15:57:23 - 00:15:58:20] 
Nicklas Bergström: Tack för att jag fick komma.  
 
 
[00:15:59:10 - 00:15:59:22] 
Speaker S4: Vi ses igen!  
 
 
[00:16:00:03 - 00:16:01:05] 
Ulf: Önskar dig lycka till!  
 
 
[00:16:02:07 - 00:16:03:17] 
Elin: Vi kommer och spanar in hur det går.  
 
 
[00:16:04:00 - 00:16:07:14] 
Speaker S4: Kommer bo och hyrde kajaker.  
 
 
[00:16:07:21 - 00:16:10:04] 
Elin: Absolut! Tack så mycket!  
 
 
[00:16:10:07 - 00:16:11:13] 
Ulf: Och så tackar jag dig Elin.  
 
 
[00:16:11:23 - 00:16:12:11] 



Speaker S4: Tack!  
 
 
[00:16:13:13 - 00:16:15:07] 
Ulf: Och tackar dig som lyssnar också. Hej då!  
 


